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ПОСВЯЩЕНИЕ ОТМЕНЯЕТСЯ?

В конце октября  года в актовом зале главного кор-
пуса состоялось ежегодное Посвящение в студенты.

  - Уверена , что к нам пришли талантливые студен-
ты, которые которые проявят себя  в науке, учебе, спорте. 
Несмотря на то, что учебный процесс – это ваша основная 
деятельность,  в КГУ вы можете заниматься  искусством, 
творчеством, спортом, в вузе созданы все условия для разви-
тия интеллектуальной и гармоничной личности.  А традици-
онный обряд посвящение в студенты позволяет вам заявить 
о себе, продемонстрировать свои способности и таланты, 
-  приветствовала новоиспеченных студентов  начальник 
управления воспита-тельной работы  Гульнара Беркенова.   

После вступительной  речи ведущих и приветствия  
всех факультетов КГУ - шоу началось. Первым на сце-
не выступил инженерно-технический факультет. Ребя-
та поразили зрителей не только большим количеством 
лю-дей задействованных в танце, но и костюмами -  клас-
сический черный костюм  элегантно сидящий на юношах  
и на девушках, придавал особый шарм выступлению.

Но первокурсники ИТФ решили запомниться  не только этим, 
для большего эффекта сего действа они  запу-стили цветные ды-
мовые шашки. Конец выступления выглядел завораживающе и 
необычно, но двесь зал запо-лонило дымом и неприятным запахом.

   Для справки: дымовые шашки с цветным дымом — 
это особенный вид пиротехники, относящийся к перво-му 
классу безопасности. Это самый низкий уровень, который 
присваивают простым и незамысловатым пиро-техниче-
ским изделиям. Но они выделяют отчетливый едкий за-
пах и дым,  который может вызывать раздраже-ние орга-
нов дыхания. Именно это и случилось:  в  актовом зале 
повис  настоящий смог из дыма. Поэтому вы-ступление 
представителей    факультета информационных техноло-
гий  сопровождалось суетой и беготней, в быстром темпе 
стали проветривать помещение, открыли все выходы и входы.

 Правда, стоит отметить, что едкий дым, не помешал перво-
курсникам ФИТ по-настоящему развлечь и заря-дить зал пози-
тивной энергией для последующих выступающих на сцене КГУ.

  Уже на выступлении факультета ветеринарии и техно-
логии животноводства, зрителям становилась трудно ды-
шать и газ неприятно пощипывал глаза. Ситуация ухудша-
лась, а неприятный запах достиг здания главного корпуса.

 В связи с этим, для того чтобы ситуация не выходила из-под 
контроля, организаторы концерта решили объ-явить перерыв 

на 30 минут, для полного проветривания помещения. Но даже 
после 40- минутного  проветрива-ния помещения запах и дым 
не улетучились, поэтому было  принято решение о ее переносе. 

Данная ситуация была спровоцирована, тем что перво-
курсники ИТФ не предупредили организаторов о том, что в 
своем выступлении  они будут использовать дымовые шаш-
ки. Однако, стоит заметить, что на репетициях у всех фа-
культетов спрашивали о том, какие  спецэффекты будут 
использованы выступающими. Так, например,  с гуманитар-
но-социальным факультетом заранее было оговорено, что они 
будут использовать тяжелый дым, на что им было дано офи-
циальное согласие для применения данного спецэффекта.

Вообще при использовании цветных дымовых ша-
шек стоит соблюдать меры безопасности, кото-
рые увы не были выполнены при выступлении ИТФ. 

 Прежде всего, категорически запрещено их использо-
вать в жилых помещениях, в общественном транспорте и 
при большом скоплении людей, поскольку у  людей, имею-
щих проблемы со здоровьем, в частности: заболе-вания ды-
хательной системы (астма, дыхательная недостаточность, 
индивидуальная непереносимость компо-нентов входя-
щих в состав дымовой шашки и т.д.) могут быть спро-
воцированы аллергические реакции в виде приступов. 

 В целях безопасности при использова-
нии  дымовую шашку нужно держать за верх-
нюю часть корпуса (под-вержена нагреванию).

Удерживать дымящееся изделие над головой, так как 
возможны небольшие выбросы пепла и красящих ча-стиц.

Использовать шашки с истекшим сроком годности.
Поэтому лучше вообще отказаться от идеи  их    ис-

пользования в абсолютно закрытом пространстве.
И еще. Ответственность за испорченный празд-

ник, как нам кажется, должны взять не только студен-
ты, кото-рые проигнорировали меры безопасности, 
но и те, кто непосредственно работает с ними. Кста-
ти, насколько нам известно,по итогам этого высту-
пления  студенты ИТФ дисквалифицированы. Нам ка-
жется, что еще на под-готовительном этапе нужно 
пресечь такого  рода попытки студентов произвести 
эффект на зрителей, поскольку несоблюдение техни-
ки безопасности чревато  нежелательными последствиями

.  
НАШ КОРР

Еңбекке сай – қ ұ р м е т 

Стрит-арт в 
Костанае 

Бабалар сазы

«БЖ»   на   
медиа   форуме

Первые впечатления



cmyk+ cmyk +

+ +

POST-фактум2 ОКТЯБРЬ  2018 ЖЫЛ

Алтын БОЛАТОВА, 
Гульзат 

СИДАХМЕТОВА,
 студенты 3 курса ГСФ 

специальность 
«журналистика»

В Костанайском госу-
дарственном университете 
им.А. Байтурсынова впер-

вые прошло ознакомление 
новых образовательных 
модулей, созданных в рам-
ках национального дня ос-
ведомлённости об инфор-
мационной грамотности, 
организованного по ини-
циативе проекта DIREKT 
Erasmus+.  Библиотека 
нашего университета ак-

тивно включилась в реа-
лизацию проекта в сфе-
ре своей деятельности. 

Одним из направлений 
проекта DIREKT является 
развитие умений отбора, 
анализа и оценки инфор-
мации, использование най-
денной информации для 
создания собственных об-
разовательных продуктов, 
эти навыки и умения со-
ставляют основу исследо-
вательской деятельности.

Все желающие приня-
ли участие в обучающих 
семинарах на базе библи-
отеки КГУ им.А. Байтур-
сынова. Целью семинаров 
стало обучение студентов 
грамотно оформлять ис-
точники литературы при 
проведении научных ис-
следований и написании 
курсовых и выпускных 
квалификационных работ. 

- Информационная гра-
мотность – новое понятие 

в нашей стране. Поэтому 
об этом мало кто знает и 
задумывается. Этот проект 
дает возможность владеть 
информацией, отбирать 
грамотно, анализировать 
и правильно пользоваться 
ею. Сейчас люди не зна-
ют, как писать, как цити-
ровать, из-за этого очень 
много работ, которые яв-
ляются плагиатом, - ска-
зала Юлия Шандецкая.  . 

Также все могли при-
нять участие в увлекатель-
ном мероприятии «Вла-
деющий информацией 
владеет миром», которое 
проходило в НБ «Білім 
орталығы». На основе на-
глядного материала сту-
денты научились правиль-
но оформлять ссылки на 
литературу на русском и 
иностранном языках, элек-
тронные статьи и сборники.

 На открытии состо-
ялось вручение грамот 

и подарков победителям 
конкурса эссе, который 
был объявлен в преддве-
рии Национального дня 
осведомлённости КГУ им 
А.Байтурсынова,  для сту-
дентов, преподавателей, 
учащихся и всех желаю-
щих на тему «Информа-
ционная грамотность в 21 
веке». Участником кон-
курса предлагалось по-
делиться своими идеями 
о том, насколько важна 
информационная гра-
мотность для современ-
ного человека. Всего в 
конкурсе приняло уча-
стие более 70 человек, 
работы были представ-
лены на трёх языках (ан-
глийском, казахском и 
русском).  Победу одер-
жали 10 человек наи-
более точно и основа-
тельно представивших 
своё видение пробле-
мы. Среди победителей 

есть и наши  студенты. .
1-е место:  Мар-

гарита Зайцева, Ди-
нара Муханбедья, 
Александра Скайло;

2-е место: Ксения 
Задорожная, Ботагоз 
Сейдахметова, Ана-
стасия Смаковая, На-
дежда Котельникова; 

3-е место: Марина 
Рыжкина, Кристина Мас-
лий, Перизат Дәрібай.

Вот что сказа-
ла студентка перво-
го курса , специаль-
ности "журналистика 
Динара Муханбедья:"

 - В процессе напи-
сания эссе были труд-
ности, потому что я 
еще не сталкивалась с 
таким понятием, как 
информационная гра-
мотность. Благодаря 
этом проекту, я взяла 
для себя очень мно-
го нового и полезного. 

ВЛАДЕЮЩИЙ ИНФОРМАЦИЕЙ ВЛАДЕЕТ МИРОМ

Дамиля БАЙСЕЕВА, 
студентка 1 курса ГСФ 

специальность 
журналистика»

На протяжении дол-
гих лет имя Ахмета Бай-
турсынова было под за-
претом -  поэт, ученый, 
тюрколог, переводчик, 
педагог, публицист и 
общественный деятель в 
свое время  стал жертвой 
сталинских репрессий. 

 .Но кто же такой Ах-
мет Байтурсынов и почему 
именно в честь него на-
зван Костанайский Госу-
дарственный Университет 
– этот вопрос волновал 
нас, студентов- первокурс-
ников? Чтобы пополнить 
знания об этом человеке 
мы отправились на экс-
курсию в музей Ахмета 
Байтурсынова, действу-
ющий при университете. 

Прежде всего, Ахмет 
Байтурсынов известен  
как редактор газеты «Ка-
зах», член партии «Алаш». 
Кроме этого, А. Байтур-
сынов – автор первого ка-
захского букваря, им на-
писаны также «Пособие 
по родному языку», «Из-
ложение курса казахского 
языка», «Руководство к 
изучению грамматики», 

«Развитие речи», различ-
ные хрестоматии. Эти тру-
ды до сих пор пользуются 
авторитетом у ученых в 
области казахского язы-
кознания  и  методики препо-
давания казахского языка.

-  В июне 1929 года во 
время творческой поездки 
в Кзыл-Орду А. Байтур-
сынов был арестован. Ему 
вменялось в вину, что в 
1926 году на съезде тюрко-
логов в Баку он встречался 
с зарубежными учеными, 
пытался наладить связь 
с Мустафой Чокаевым, 
якобы для того, чтобы 
тот помог осуществить 
план отделения Казахста-
на от России, - рассказала 
нам заведующая музеем 
Асия Дуанбаева. -  В 1931 
году – ссылка в Архан-
гельскую область, откуда 
он вернулся в Алма-Ату 
лишь через три года. И в 
1937 году, когда поднялась 
новая волна репрессий, 
его вновь арестовали. 8 
декабря 1938 года Ахмет 
Байтурсынов был рас-
стрелян как «враг народа».

 Но время все расстави-
ло по своим местам. В 1988 
г. Ахмет Байтурсынов  был 
реабилитирован. А чтобы 
увековечить память о нем, 
в Алматы на углу улиц 

Байтурсынова и Джам-
була открыт Дом-музей 
Ахмета Байтурсынова, ря-
дом с которым установлен 
памятник-бюст просвети-
телю. Также установлены 
памятники в Костанае, 
Шымкенте, его именем 
названы улицы во мно-
гих городах Казахстана.

В 1996 году по решению 
постановления правитель-
ства Республики Казахстан 
Костанайскому Государ-
ственному Университе-
ту было присвоено имя 
Ахмета Байтурсынова. 
В том же году благода-
ря экспедиции «Акжол» 
были собраны материа-
лы, на основе которых 
в 1998 году открылся 
в нашем университете 
музей в честь 125-ле-
тия со дня рождения  
легендарного учёного.

В ходе экскурсии,  
Асия Дуанбаева  по-
знакомила студентов с 
деятельностью музея, 
представила научные 
труды и уникальные 
вещи, рассказывающие 
о жизни и деятельности 
Ахмета Байтурсынова. 

Человек, обладав-
ший силой духа, не 
сломался под давлени-
ем царских и советских 

властей.  Он старал-
ся поднять культуру и 
благосостояние каза-
хов. В наше время он 
служит примером для 
подражания юным жур-
налистам и не только. 

Говоря о необходимо-
сти сохранении насле-
дия деятеля движения 
«Алаш» нельзя не под-
черкнуть значимость 
этого музея, который  
стал методическим цен-
тром университета не 
только для преподавате-
лей, но и для студентов.  
Музей такого типа яв-
ляется единственным,  
действующим в высших 
учебных заведениях 
Костанайской области. 
В стенах этого здания 
проводятся открытые 
уроки, лекции и занятия 
по байтурсыноведению. 

Благодаря этой экс-
курсии  первокурсники 
могут с гордостью ска-
зать, что учатся в уни-
верситете, имя которо-
го  Ахмет Байтурсынов.  

В конце меропри-
ятия студенты по-
благодарили орга-
низаторов за такое 
полезное времяпровож-
дение и пообещали ещё 
не раз посетить музей.  

Первые впечатления

Не так давно студенты 
3-4 курсов специальности 
журналистика встретились 
с действующим директо-
ром телеканала «Алау» 
Алматом Сулейменовым. 
Для студентов выпускных 
курсов эта встреча была 
более чем кстати, так как 
на протяжении всего учеб-
ного года они проходят 
творческую практику в 
редакциях, а  четверокурс-
ников ожидает производ-
ственная и преддиплом-
ная практики, и  вопрос 
трудоустройства для них 
актуален как никогда.

Кстати, в этом году теле-
каналу исполнилось 25 лет. 
Уже более двух десятиле-
тий в костанайском теле- 
и радиоэфире не гаснет 
«огонь» — именно так с ка-
захского языка переводит-
ся название «Алау» - отме-
тил директор телеканала.

Алмат Суйлеменов 
подробно рассказал исто-
рию появления и раз-

вития телеканала, также  
затронул  актуальные и 
проблемные вопросы на 
сегодняшний день - созда-
ние авторских программ, 
интернет-журналистика, В 
настоящее время у  теле-
канала есть возможность 
трудоустроить, поэтому 
каждый из студентов и 
выпускников, по словам 
директора, может попро-
бовать свои силы, и при 
желании  влиться в творче-
ский  коллектив редакции.

Большинство студентов 
волновал вопрос: «Как со-
вмещать учебу и работу, 
так как в основном требу-
ются работники на пол-
ную ставку». На что Ал-
мат Суйлеменов ответил:

- Мы всегда готовы идти 
на уступки. Для студентов 
есть вакансии на полстав-
ки. Самое главное - сда-
вать материал вовремя, не 
обязательно находиться 
целый день в редакции, 
если вся работа выполнена.

ТРК «Алау» 
в гостях

Алтын БОЛАТОВА, 
студентка 3 курса ГСФ

 специальность 
«журналистика»

Не так давно «Жемчу-
жина Стомед» совместно с 
ГУ «Отделом физической 
культуры и спорта акимата 
города Костаная» впервые 
организовали Республикан-
ский благотворительный 
полумарафон. Это новое 
уникальное соревнование в 
Костанае, которое прошло 
в рамках популяризации 
здорового образа жизни 
среди жителей. Почётный 
гостем стал легендарный 
казахстанский марафонец, 
первый и единственный 
атлет в истории нашей 
страны, в одиночку про-
бежавший пустыни Азии, 
Африки, Австралии и Аме-
рики, Марат Жыланбаев.

В забеге участвовали 
порядка 1200 участников 
из Костаная, Петропавлов-
ска, Караганды и Астаны. 
От костанайского государ-
ственного университета 

им.А. Байтурсынова при-
няло участие более 450 сту-
дентов и преподавателей. 
Точкой старта стал Парк 
Победы. Любителям бега 
предстояло преодолеть 
дистанцию стандартного 
полумарафона протяжно-
стью 21,1км. Для тех, кто 
пока не готов к таким на-
грузкам, был предусмотрен 
забег-спутник Професси-
оналы бежали плечом к 
плечу с местными жите-
лями. Первой финиширо-
вала представительница 
нашего университета, тре-
нер медико-спортивного 
комплекса — Зеленская 
Юлия. Так же среди сту-
дентов КГУ в десятку по-
пали — Жаксылыков Жа-
нибек и Бутенко Антон .

Вырученные деньги 
от мероприятия, поступят 
на счёт благотворительного 
фонда «Добровольное обще-
ство милосердие» Аружан 
Саин, на сборы средств для 
лечения нашей землячки Та-
тьяны Васильченко, которая 
борется с непростой болезнью.

БЛАГОТВОРИТЕЛЬНЫЙ 
МАРАФОН 
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Ұлы Абай атамыздың: «Тегінде, адам баласы адам баласынан ақыл, ғылым, ар, мінез де-
ген нәрселермен озбақ. Онан басқа нәрсеменен оздым ғой демектің бәрі де – ақымақтық!»,- 
деген сөзі еріксіз еске оралады да тұрады. Ақынның осы бір қанатты сөзі өз мәнін еш 
уақытта жоймақ емес. «Заманына сай адамы» демекші, уақыттың тегершігі тоқтаусыз 
айналған сайын, білім мен ғылымның қоғамдағы рөлі артып, лайықты құрметке ие болуда. 

 Өмірінің елу жылға жуық уақытын математика ғылымына арнаған жанның бірі 
— біздің Ахмет Байтұрсынов атындағы Қостанай мемлекеттік университеті, информа-
тика кафедрасының доценті, педагогика ғылымдарының кандидаты Ағима Мүслімова. 
- Ағима апай, әңгімемізді әріден 

бастасақ? Туып-өскен жеріңіз бен 
еңбек жолыңыз жөнінде айтып 
берсеңіз? 

 - Жалпы,  өмірімді Қазақстан 
және Ресей мемлекеттерімен тығыз 
байланыстырамын. Себебі, 1949 
жылы Ресейдің Қорған облысында 
дүниеге келсем де, кейін ата-анамның 
қалауымен, бала кезімде, атамекеніміз 
Қазақстанға қоныс аудардық. Балалық 
шағым, жастық дәуренім осында өтті. 
Сол жылдары орыс тілінің деңгейі 
жоғары болғаны белгілі. Яғни, орыс 
тілді мектепте оқымасаң, өмірде 
биік шыңға шыға алмайсың деген ой 
қалыптасқан еді. Анамның айтуынша, 
үлкен апам мектепке барарда артынан 
ілесіп барамын деп жылаған екенмін. 
Сөйтіп, 6 жасымда орыс мектебіне 
алмаған соң, бір жыл қазақ мектебінде 
білім алып, келесі жылы қайтадан 
бірінші сыныпты Қаратал орта 
мектебінде орысша оқыдым. Сол кез-
де орыс тілінде бірде-бір сөз білмейді 
екенмін. Осы себепті бастауыш сынып-
ты үш пен төртке оқыдым. Ал бесінші 
сыныпта оқу үлгерімім оңала бастады. 

1966 жылы Қаратал орта 
мектебінің алғашқы түлектері бо-
лып бітіріп шықтық. Сол жылы Ал-
маты қаласындағы қазіргі Қазақ 
Мемлекеттік Қыздар Педагогика 
Университетінің (ЖенПИ) физи-
ка-математика факультетіне оқуға 
түстім. Аталған оқу орнын 1970 
жылы бітіріп, математика пәнінің 
мұғалімі атандым. Сол кездегі 
үкіметтің бағдарламасымен өз ауы-
лыма, білім алған мектебіме келіп, 
бір жарым жыл жұмыс істедім. 

Тағдырдың жазуымен, 1972 
жылдың қаңтар айында Бақытжан 
Мүслімов деген жігітке тұрмысқа 
шығып, өзім дүниеге келген Ресейдің 
Қорған қаласына көшіп келдік. Жолда-
сым Қорған ауыл шаруашылық инсти-
тутына аспирантураға оқуға түсті. Ал 
мен 3 жыл мектепте жұмыс істеп, кейін 
1975-1990 жылдар аралығында атал-
мыш институтта қызмет еттім. Лаборант дәрежесінен аға оқытушылыққа дейін көтерілдім. 

Қанша дегенмен туған жер ыстық қой. Балаларымыздың барлығы Ресейде дүниеге келсе 
де, жолдасыммен ақылдасып, елімізге қайтуға шешім қабылдадық. Сөйтіп, 1991 жылы үш 

баламызбен Қазақстанға көшіп келдік. Сол жылы үлкен қызымыз Қарағанды медициналық 
институтына оқуға түсті. Мен сол кездегі ауыл шаруашылық институтында қызмет еттім. 
Кейін 10 жылға жуық уақыт аралығында А.Байтұрсынов атындағы Қостанай мемлекеттік 
университетіне қарасты колледждің басшысы болдым. 2012 жылы университеттің «Ин-
форматика» кафедрасына ауысып, 6 жыл көлемінде осы кафедрада жұмыс істеп келемін. 

- Тәуелсіздіктің алғашқы жылдары көшіп келген жас отбасының тұрмыс-
тіршілігі қандай болды? 

- Ия, еліміз енді-енді қалыптасып жатқан кезең. Түрлі реформалар, заңдар толас-
сыз шығарылып жатқан уақыт. Тіпті, біз көшіп келген бір-екі айдың ішінде қаншама 
өзгерістер орын алды. Қиындықсыз ештеңе болмайды, әрине. Қиналған кездеріміз 
болды. Бірінші келген жылдары екі-үш ай көлемінде жалақымызды да жөнді ала 
алмадық. Ол кезде ата-анамыз ауылда тұрды. Сол кісілердің көмегімен балаларымыз-
ды өсіріп-жеткіздік десем артық айтпаспын. Қандай қиыншылық көрсек те, елімізбен, 
Қазақстанмен бірге көтеріп, еңсердік. Қазір міне, Аллаға шүкір, барлығы жақсы. 

 - Математика саласын таңдауыңызға не түрткі болды?
- Бұл саланы таңдауда мектептегі ұстазым Дүйсенбай Байғожин деген ағайымның 

рөлі жоғары. Өте білімді математик еді. Сол кісінің қолдауымен осы салаға бет 
бұрдым. Мектеп жасымда бұл пәннен оқу үлгерімім жақсы болса да, математик бо-
ламын деп ойлаған емеспін. Дүйсенбай ағай маған: «Егер басқа мамандыққа барып 
түсетін болсаң, өзім барып, сені метематика мамандығына түсіремін»,-деп айтатын 
(күліп еске алды). Сөйтіп, бұл мамандық менің өмірлік мақсатыма, арманыма айналды. 

- Математика маманы болу көп еңбек пен уақытты талап етеді. Әйел адамға 
жұмыс пен отбасын қатар алып жүру оңай емес. Жолдасыңыз қарсы болмады ма?

- Жолдасым қайтыс болғанына бір жарым жыл болды. Маған еш уақытта «жұмысың 
қиын ғой, таста, үйде отыр» деген 
сөздерді айтып көрген емес. Өзі доктор, 
профессор болған кісі. Қайта маған оқы, 
білім деңгейіңді көтер дейтін. Біздің 
кезімізде біліктілікті арттыру қазіргідей 
екі жеті емес, қолақпандай 4 ай бола-
тын. Сонда да мені оқуға жіберетін еді. 
Білім деңгейімді көтеру мақсатында екі 
рет Алматыға барғаным есімде. Жолда-
сым үнемі қолдау көрсетіп, қолпаштап 
отыратын еді. Бұл маған жаратушының 
берген үлкен сыйы деп білемін.

- Тәуелсіздікке дейінгі және кейінгі 
кезеңді көрген жансыз. Студенттер 
бұрын қайдай еді? Қазір қандай? 

- «Заманына сай адамы» демекші, 
сол кездің студенттері ғана емес, үлкен-
кішісіне дейін өзге еді. Әр заманның өз 
талабы бар. Қазір барлығы оңай жолмен 
келеді. Адамның өмір сүруін жеңілдететін 
түрлі техникалар бар. Компьютерге 
құжатты теріп аласың да кейін оны ашып, 
керексіз тұстарын түзетіп өшіре беруге 
болады. Қандай керемет дүние?! Қазір 
жұмыс істеу бұрынғыдан оңайырақ. Бірақ 
ғаламторда ақпарат тым көп. Тек өзіңе 
қажеттісін ғана таңдап алу аса маңызды. 

 Қай заманда болмасын адамға еңбек 
керек. Қазір студенттердің жағдайы жа-
ман емес. Не ішем, не кием демейді. Балам 
оқып, білім алсын деп ата-анасы барлық 
жағдайын жасайды. Көпке топырақ ша-
шудан аулақпын. Алайда, студенттердің 
көбісі әке-шешесінің қадірін біле 
бермейді. Тырмысып, алға ұмтылған 
адам үшін мүмкін емес нәрсе жоқ. Алайда 
барлығы дайын болғандықтан, жалқаулық 
деңгейі артып бара жатқандай...

- 50 жыл аз уақыт емес. Көпті 
көрдіңіз. Жас ұстаздарға айтар ақыл-
кеңесіңіз бар ма? 

- Жұмысқа орналасқан алғашқы 
жылдары оңай болмайды. Үренісіп 
кету үшін де уақыт қажет. Сабаққа 
үнемі дайындалып бару керек. 

 Өзін-өзі сыйлаған, нағыз ұстаз бо-
ламын деген адам болса, ол шәкірттерінің 
алдына дайындықсыз бармайды. 

 Аудиторияда қарсы алдыңда отырған 
еліміздің, ұлтымыздың болашағы екенін 

ұмытпаған жөн. Оларға терең білім беріп, өнегелі ұстаз болу біздің парызымыз деп білемін. 
Өмірде көп нәрсе адамның санасы мен қабілетіне байланысты. Бірақ мұғалімнің 

сілтеген бағыты да жастарға бағдар бола алады. «Ұстазсыз шәкірт тұл» дейді, 

бүтіндей бір елдің болашағын тәрбиелеп жатқанын ұмытпаса игі.Қазір 
заман басқа. Барлық құжаттар цифрлық форматқа ауысуда. Заманның 
көшінен қалмаймын деген әр адам жаңа технологияны меңгеруі керек. 

- Өмірлік ұстанымыңыз қандай? Жастарға айтар тілегіңіз бар ма?
- Өмірлік ұстанымым – «барлығы еңбепен келеді». Біреу алдыңа дай-

ын нәрсені әкеліп береді-ау деп қарап отыруға болмайды. Өз басым 
үнемі ізденіп, алға ұмтылудан жалықпаймын. Жастарға айтарым, оқу ке-
рек. Олар оқу мен жұмысты қатар алып жүруге тырысады. Әрине, оларға 
түсіністікпен қараймыз. Дегенмен екі кеменің басын тең ұстай білсе 
ләзім. Әр нәрсе өз уақытымен болғаны дұрыс. Алдымен бар ықылас-
зейінді білім алуға жұмсаса, ертең үлкен маман болатындарына сенемін!

- Рақмет! Үлгілі шәкірттеріңіз көп болсын! 

Әңгімелескен 
Жамал ШАУКЕНҚЫЗЫ,

ГӘФ Журналистика мамандығының 4-курс студенті 

Еңбекке сай – құрмет 
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 Зината КУЧЕКПАЕВА, 
Алина СЕЙДАХМЕТОВА, 

студентки 2 курса ГСФ 
специальность «журналистика»

так называлась творческая  выставка  
Владимира Барабанова, которая прошла в 
областной библиотеке  им. Л.Н Толстого, 
на которой  представлены работы учащих-
ся студии Владимира Барабанова.

 Владимир Николаевич Барабанов мно-
го лет работал в школе для особо одарён-
ных детей «ОЗАТ» и в школе - интернате 

для детей с нарушениями слуха. Затем в 
2000 году, он решил открыть свою арт – 
студию, целью, которой было объединить в 
творческой деятельности детей с высоким 
интеллектом и глухонемых. Дети могут 
обучаться в студии с раннего возраста. На 
разных этапах обучения воспитанники ре-
шают различные, соответствующие их воз-
расту и состоянию здоровья задачи. Также, 
в студии работают кружки изобразитель-
ного искусства, танцевального и декора-
тивно – прикладного мастерства. Именно 
творческая деятельность по большей части 

помогает детям в борьбе с немотой, вы-
ражая свои знания и мысли, а также рас-
ширяя их общение с обычными людьми. 
Владимир Николаевич ведёт студийные за-
нятия живописи и графики. Как он сам го-
ворит, сюда могут приходить все, кто чув-
ствует потребность оставлять следы 
на бумаге и те, кому нравится лепить 
гипсовые скульптуры. Это можно на-
звать арт-терапией или мезотерапией, 
поскольку в обоих случаях развивает-
ся психическая цепочка: глаза, мозг, 
руки. На занятиях ребята постигают не 
только азы рисунка, но и изучают ми-
ровую художественную культуру. Сту-
дия воспитывает в детях конкуренто-
способных, многогранных и развитых 
личностей с творческим потенциалом.

В истории много примеров, когда 
люди, имеющие какой-либо физиче-
ский недостаток, становились талант-
ливыми и знаменитыми. Например,  за-
мечательный русский живописец Карл 
Гаммпельн, известен своими портрета-
ми, поражавших современников точно-
стью изображения, или Клаудия Гор-
дон – первая глухонемая чернокожая 
женщина-адвокат в США, Бетховен, 
который став глухим написал «Оду к 
радости» для своей симфонии номер 
девять,- таких прославленных лично-
стей можно перечислять очень долго. 

Большинство авторов выставки – его 
бывшие ученики, которым сегодня от 
20 до 35 лет. Это зрелые, состоявши-
еся личности: инженеры, математики, 
знатоки иностранных языков, медики, 
спортсмены. Один из них – Алмат Тур-
сынбаев. Сегодня он сам преподает изо-
бразительное искусство в Тенизовской 
школе Мендыгаринского района и вы-
ражает своему учителю безграничную 

благодарность за те знания, которые 
помогают ему в педагогической жизни.

По огромному опыту своей работы, 
Владимир Николаевич, говорит, что 
не ошибся в выборе своей профессии. 
Всю свою жизнь он руководствует-
ся одним правилом, что нужно быть 
верным своей судьбе и честно испол-
нять своё жизненное предназначение. 

Благодаря ему, многие дети, не-
смотря на свои недостатки, смог-
ли почувствовать себя обычными 
людьми и смогли понять, что они 
могут достичь намного большего, 
чем ожидают. Владимир Николаевич 
– педагог с большой буквы. Верно 
говорят, что педагогика строгая на-
ука в истории, а на практике – стихия.

     Выставку посетили учащиеся раз-
ных школ и колледжей, а также студен-
ты университета КГУ. Все они пришли 
послушать Владимира Николаевича 
и посмотреть на творчество ребят с 
ограниченными возможностями. Вы-
ставка также не обошлась без творче-
ских номеров. Для зрителей выступи-
ла танцевальная группа «Эспрессо», 
которые в 2017 году заняли гран-при 
на республиканском конкурсе детско-
го творчества «Жулдызай» для детей 
с особыми образовательными потреб-
ностями. Своими  выступлениями 
они  доказали, что особые дети тоже 
умеют достигать наивысших высот. 

Нам кажется, что такие выстав-
ки нужны нашему обществу для 
того, чтобы обратить внимание на 
проблемы людей с ограниченны-
ми возможностями, и восхититься 
необыкновенной силой духа, це-
леустремленностью, и их умени-
ем  добиваться успеха в жизни.  

«ЭТО БЫЛО НЕДАВНО» -      

Регина ХАСАНОВА, студентка 
2 курса ГСФ 

специальность 
«журналистика»

Стрит- арт сегодня завоевывает 
не только большие, но и маленькие 
города. А зародился данный вид ис-
кусства в 60-е годы в Нью- Йорке, 
где граффити в основном рисовали 
преданные фанаты, оставляющие 
послания своим кумирам. Но сегод-
ня появился новый вид этого искус-
ства. Многие жители нашего города, 
наверное, обратили внимание на то, 
что стены домов украшают портре-
ты известных личностей. Это рабо-
ты алматинских художников Ержана 
Танаева и Али Закирова. Професси-
ональные граффитисты  изображают 
не зарубежных исполнителей, а про-
славляют казахстанских знаменито-
стей, а именно великого поэта Абая 
Кунанбаева и знаменитую тракто-
ристку Камшат Доненбаеву. Ребята 
увлекаются стрит- артом с 2007 года. 
Свой дуэт уличных художников они 
именуют как «Тигрохауд- крю».  На 
протяжении трех лет  они путеше-
ствуют по Казахстану и рисуют граф-
фити. Их работы можно встретить 
в  Талдыкоргане, Алматы, Астане, 
Актау и Актобе.  А в Костанае еще 
и рекорд поставили – девятиэтажный 
дом, где  изображен А. Кунанбаев яв-
ляется самым высоким в их списке. 

С вопросами об  идее,  процес-
се выполнения, трудностях с ко-
торыми им пришлось столкнуться 
мы обратились к Ержану Танаеву.. 

 - Ержан, откуда пришла идея 
украсить город портретами извест-
ных людей?

  -  Эта инициатива принадлежит 
акимату города Костанай. Эскизы 
придумывали мы. Рисовали в два 
этапа: летом и осенью. В первый 
раз нарисовали 2 картины: портрет 
Абая и девушки в национальном ко-
стюме. Далее стал вопрос,  кого еще 
нарисовать?  Мы хотели изобразить 
местных знаменитостей вашего го-
рода. И нам предложили Камшат 
Доненбаеву - человека известного в 

вашем регионе, Героя Социалисти-
ческого Труда, трактористку. Нам 
стал интересен ее образ, когда по-
знакомились с ее биографией. Нам 
предоставили одну из последних ее 
фотографий,  очень хорошего каче-
ства и за счет этого у нас была воз-
можность изобразить максимально 
реалистичный,  точный  портрет.

 - Расскажите нашим читателям, 
почему вы изображаете именно 
портреты людей? Что вы пытае-
тесь донести народу? 

 -   Я думаю, что молодое поколе-
ние обязаны знать этих людей. Вы-
ходцы Костаная должны понимать,  
кем и чем им можно гордится, так 
как многие молодые люди вашего 
города не имеют представления о 
деятелях вашего региона. Поэтому 
подпись “Камшат Донебаева” была 
сделана для того, чтобы народ пони-
мал, кто изображен на портрете. Хотя 
с художественной точки зрения это 
не совсем красиво. Как художник я 
бы убрал эту надпись. Но понимаю, 
что это нужно для того,  чтобы та-
ким образом жители города, гости, 
узнавали кто изображен на рисунке. 
А дальше можно просто вбить в гу-
гле информацию о человеке. Думаю, 
это не составит большого труда.

 - Сколько средств ушло на ис-
полнение данной задачи? Ведь вы 
изображали на многоэтажных до-
мах, а на это уходит, наверное и 
больше времени, и больше краски.    
Портреты такие красочные и 
многогранные, что видны даже на 
довольно больших  расстояниях. 

  -  Надо сказать, что краски не-
дешевые, но очень хорошего каче-
ства. Планируем, что как минимум 
пять лет рисунок должен сохранить 
ся в том виде, в каком он выглядит 
на первоначальном этапе. Конечно 
он немного будет выцветать, но все 
же, это намного круче, чем баннер. 

  - Скажите это правда, что вы 
работали 24/7?  Я читала, что вы 
наносили эскизы ночью, а днем 
раскрашивали. И за неделю вы 
уже могли закончить весь рисунок. 

  -  Действительно, мы наносили 

эскиз ночью. Буквально пару часов 
уходит на нанесение рисунка. Ра-
ботали с 11 часов утра до 8 часов 
вечера. Если говорить конкретно о 
портрете Камшат Доненбаевой, то 
справились за одну ночь и три дня.

 - Расскажите, не страшно ли ри-
совать на высоте 30 метров? Все-
таки это очень опасно, если еще 
брать тот факт, что вы наносили 
эскизы ночью? 

  -  На самом деле очень страшно ри-
совать на высоте. Все зависит от кра-
на, подъемника. В любом случае, мы 
преодолеваем страхи и делаем рабо-
ту на любой высоте. Потому что если 
боишься, то ничего и не нарисуешь. 

     - Помимо Костанайской об-
ласти ваши работы есть и в городе 
Алматы. В каких еще городах мож-
но увидеть их? 

   -  У нас много работ в разных 
городах Казахстана: Талдыкорган, 
Астана, Актау, Актобе. В этом году 
добавился и Костанай. На самом деле 
везде разные темы. Например, в Тал-
дыкоргане мы нарисовали портрет на-
шего космонавта Айдына Аимбетова. 

   -   Считаете ли вы, что совре-
менное молодое поколение не знает 
своих отечественных героев, и что 
они мало уделяют времени на свое 
культурное обогащение? 

   - Тема рисования отечествен-
ных героев у нас возникла до на-
ших ранних фасадных работ. Мы 
увлеклись граффити еще с 2007 
года. Вместе с Али окончили Ака-
демию искусств. Граффити по 
законам жанра изображают за-
рубежных исполнителей. Такие 
как Тупак, Эминем и т.д. Но мы 
подумали,  почему не рисуем, не 
прославляем своих героев?  Они 
тоже достойны”. И после этого 
мы стали рисовать людей, кото-
рые прославляют свою страну.

 - Чтобы вы пожелали нашим 
студентам?

  -  Студентам желаю, что-
бы они верили в себя, в свои 
способности. Любили свое 
дело, и несмотря ни на что, 
добивались своих целей!

СТРИТ-АРТ В КОСТАНАЕ  
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Айдана АЙБЕКҚЫЗЫ,
ГӘФ Журналистика 

мамандығының 3-курс 
студенті

Тарихи тұлғалардың 
шоқтығы биік туынды-
ларын жаңғырту ертеңгі 
ұрпақтың басты міндеті 
болып есептеледі. Соның 
ішінде дәстүрлі ән – қазақ 
халқының сарқылмас 
қазынасы. Бүгінде руха-
ни жәдігерлердің ішінде 
замана сүзгісінен өтіп, 
халқымыздың ежелгі ру-
хын, тарихын, жан дүние 
сұлулығын, мейірімін, 
ізденісі мен махаббатын, 
іңкәр ықыласын бүгінгі 
ұрпаққа жеткізетін ән 
байқаулары жетерлік. 
Ұлттық өнерді дәріптеген 
Торғай даласында, қыркүйек 
айының 27 жұлдызында 
Қостанай облысы Жангел-
дин ауданының Ахметбеков 
атындағы мәдениет үйінде 
Елбасының «Болашаққа 
бағдар: Рухани жаңғыру» 
мақаласында көрсетілген 
бағыттар аясында, Жангел-
дин ауданының 90 жылдығы, 
Торғай қаласының 150 
жылдығы, Шақшақ 
Жәнібек бабамыздың 325 
жылдық мерейтойлары-
на арналған «Бабалар 
сазы» атты республикалық 
дәстүрлі ән байқауы өтті. 

Бұл кеште қатысушылар 
қазақтың күмбірлеген 
домбырасымен ұлттық 
әндерді шырқады. 
Байқаудың басты мақсаты 
– ән сүйер қауымға 
дәстүрлі әндердің өз 
деңгейінде, мәнерінде, 
нақышында, құлақтың 
құрышын қандыратындай 
дұрыс орындалу-
ын жеткізу. Атал-
мыш байқауда қазылар 
алқасының құрамында 
халықаралық дәстүрлі 
әндер байқауының 
жеңімпазы, Елубай 
Өмірзақов атындағы 
Қостанай облыстық 
филормонияның әншісі 
Манарбек Қадыров, 
« Т о б ы л – Т о р ғ а й » 
өңірінің белгілі жыр-
шы, термешісі Қуаныш 
Қазынбек, Жангелдин 
ауданының мәдениет 
қызметкері, айтыскер 
ақын Байбатыр Ахметбе-
ков сияқты ағаларымыз 
болды. Сайысқа 
Қазақстанның әр 
өңірінен келген жиыр-
ма өнер иелері жеңімпаз 
атану үшін барын салды. 
Дарабоздарға қойылған 
басты шарт – қазақтың 
ұлттық дәстүрлі екі 
әнін орындау еді.

Қазылар алқасының 
шешімі бойынша 

республикалық дәстүрлі 
әншілер байқауының 
бас жүлдесі Елубай 
Өмірзақов атындағы 
Қостанай облыстық 
ф и л о р м о н и я с ы н ы ң 
дәстүрлі әншісі Айжан 
Санай мен Аманкелді 
ауданынан келген Фа-
риза Жоламановаға 
бұйырды. Оларға үш жүз 
мың теңге көлемінде 
ақшалай сыйлық 
берілді. Екінші орын 
Павлодар қаласынан 
келген Жалын Құнанбай 
мен Таран ауданының 
өнерпазы Арғынбек 
Бейбітханға берілді. 
Екінші орын иелеріне 
жүз елу мың сыйақы та-
быс етілді. Ал үшінші 
орынға жетпіс мың теңге 
тігіліпті. Бұл жүлдені 
ҚМУ-нің магистран-
ты Нұрсұлтан Қасым 
және Астаналық Жәуке 
Оңдаған ұтып алды. 

«Қазіргі қазақ 
өнерінің шарықтауы 
үшін барынша талпы-
нып жүрген, қолына 
домбыра ұстаған 
ұл-қыздар көптеп 
келгеніне бір марқайып 
қалдым»,-деді байқауға 
қатысушы Нұрсұлтан 
Қасым. Ол байқаудың 
алғашқы бөлімінде 
қазақтың ақыны, 
д і н и - а ғ а р т у ш ы л ы қ 
бағытының көрнекті 
өк іл і  Нұржан 
Наушабаевтың «Көкен-
ай» әнін шырқады және 
көптің көңілінен шықты. 
Әншілігімен қоса жас айты-
скер ақын ретінде танылып 
үлгірген Нұрсұлтан көптеген 
байқауларға қатысып, 
жеңімпаз атанып жүр. Ұлттық 
өнерімізді ұлықтаған замандас 
досымызға шығармашылық 
шабыт тілейміз, еліміздің 
көк туын шет елдерде 
де желбіретуге жазсын! 

Бабалар сазы

Тұмарым 
БАБАСАНОВА, 

ГӘФ Журналистика мамандығының 
4 курс студенті     

-	 Әнді,	өнерді	сүймейтін	қазақ	жоқ	
шығар.	Бойында	қабілеті	бар	жанға	тамсана	
да	қызыға	қарайсың.	Университетіміздегі	
сондай	талантты,	талапты	жастарымыздың	
бірі	–	Гаухар	Рустемқызы.	Ол	шетел	фило-
логиясы	 мамандығының	 3	 курс	 студенті.	
Әнші	қызды	сөзге	 тартып,	 сұхбаттастым.	

- Әнге деген икеміңізді қашан 
байқадыңыз? Жалпы, неше жасыңыздан 
ән айтасыз?

-	 Киелі	 Торғайдың	 тума-
сы	 болғандықтан	 өнердің	 ортасында	
өстім	 десем	 болады.	 Отбасымда,	 жақын	
туыстарымның	ішінде	әншілер	жоқ.					
	 Әкемнің	 жұмысына	 байланысты	
біз	 отбасымызбен	 Қамысты	 ауданына	
көшіп	бардық.	Әнге	құштарлығым	сол	кез-

де	оянды.	Достарыммен	еріп	ән	сабағына	
баратынмын.	 Мектептегі	 ұстазым	 да	
талантты,	 өнерге	 жақын	 балаларды	
жақсы	 көріп,	 олардың	 өнерінің	 ашылуы- 
на	 барынша	 атсалысатын.	 Мені	 де	 бір	
байқаудан	 екіншісіне	 жетектеп	 жүрді.	
Жетінші	 сыныптан	 кейін	 біз	 Лисоковск	
қаласына	көшіп	бардық.	Ол	жердегі	доста-
рым	мен	мектептегі	 ұстаздарым	 да	менің	
дауысымды	 ерекше	 бағалады.	 Мәдениет	
үйлері	 концерттерде,	 мерекелерде	 ән	
айтуға	 шақыратын.	 Дәл	 осы	 қалада	
өзімді	 әнші	 ретінде	 сезіне	 бастадым.

- Жақында сіз халықаралық 
ән байқауына қатысып, жүлделі 
оралдыңыз. Жеңісіңіз құтты болсын! 
Әңгімені сол жөнінде өрбітсек. Бұл 
қандай байқау? Оған қалай бардыңыз? 
Біреу кеңес берді ме, әлде ән сайыста-
рын бақылап жүресіз бе?

-	 Әрине,	ән	бәйгесіне	қатысу	үшін	
түрлі	 іріктеулерден	 өттім.	 Ең	 алғашқы	
қадамым	 «Алтын	 микрофон»	 сайысынан	
басталды.	Алдымен	қала	бойынша	жеңіске	
жеттім,	солай	облыстық	тартысқа	жолдама	
алдым.	Оны	да	бағындырып,	халықаралық	
деңгейге	 тырмыстым.	 2016	 жылы	 Санкт	
Петербург	қаласында	өткен	байқауда	гран-
при	 жүлдесіне	 қол	 жеткіздім.	 Былтырғы	
жылы	 да	 Португалия,	 Болгария,	 Литва,	
Эстония	 елдерінде	 өткен	 ән	 додаларына	
шақырды,	бірақ	ұлттық	бірыңғай	тестілеу	
уақытымен	 сәкес	 келгендіктен	 бара	 ал-
мадым.	Жақында	сәті	 түсіп	 	Эстонияның	
Пярну	 қаласында	 өткен	 «Золотой	 ли-
сточек»	 халықаралық	 ән	 байқауына	
қатыстым.	 	 Бұл	 байқаудан	 да	 жүлделі	
оралдым,	 бірінші	 орынды	 иелендім.	

- Қазір шетел филология-
сы мамандығында оқып жатырсыз. 
Бұл саланы таңдауға не себеп болды? 
Музыкалық дарыныңызды кәсіби 

тұрғыда жетілдіргіңіз келмеді ме?      
-	 Маған	өзге	елдердің	мәдениетімен	

танысқан,	 оларды	 зерттеген	 ұнайды.		
Болашақта	 шет	 елдердің	 сахналарында	
өнер	 көрсеткім	 келді.	 Сондықтан	 өзге	
тілдерді	 үйренуді	 жөн	 көрдім.	 Сондай-
ақ	 менің	 репертуарымда	 ағылшын,	
француз	 тілдеріндегі	 әндер	 көп.	 Ал,	
вокалдық	 біліміме	 келетін	 болсам,	 менің	
көптеген	 байқауларға	 қатысуымның	
өзі	 бір	 сабақ,	 тәжірибе	 деп	 ойлаймын.	

- Гаухар, Эстонияда өткен 
халықаралық конкурсқа қайта 
оралсақ, бірінші орын аламын деп 
ойладыңыз ба?

-	 Бұған	 дейінгі	 байқауларға,	 шы-
нымды	 айтсам,	 ел	 көрейін,	 жер	 көрейін	
деп	қызығып	баратынмын.	Нақты	жеңіске	
деген	 сенімділік	 болмайтын.	 Ал	 бұл	
жолы	жақсы	дайындықпен	бардым,	 өзіме	
сендім.	 Мақсатым	 жеңіске	 жету	 болды.

- Жүлделі бірінші орынды алған 
кездегі көңіл-күйіңіз?  

-	 Жасырмай-ақ	 қояйын,	 мен	 гран-
при	 аламын	 деп	 ойладым.	 Ұтамын	 деген	
оймен	 бардым.	 Бірақ	 ешқандай	 ренішім	
жоқ.	 Себебі	 конкурс	 барынша	 әділ	 өтті.	
Гран-приді	Эстониялық	қыз	жеңді.	Оның	
тәжірибесі	де	жоғары,	жасы	да	менен	үлкен.	
Бірінші	 орын	 алғаныма	 қуандым,	 әрине.	
Дегенмен,	 өзіме	 деген	 өкпе	 де	 болды.					

- Бұл да үлкен жеңіс. 
Құттықтаймын! Сүйінші хабарды ең 
алдымен кімге жеткіздіңіз?

-	 Анам	 қасымда	 бәріне	 куәгер	
болып	 отырды.	 Інілерім	 сағат	 сайын	
қоңырау	 шалып,	 қолдау	 көрсетті.	 Алды-
мен	сол	бауырларыма	хабарластым.	Содан	
кейін	әкеме	сүйінші	хабарымды	жеткіздім.	
Отбасымның		маған	деген	сенімі	зор	бол-
ды.	 Ата-анама	 шексіз	 алғысымды	 айта-
мын.	 Өйткені	 олардың	 қолдауынсыз	 мен	

осындай	 жетістіктерге	 жете	 алмас	 едім.
- Ата-ананың жас әнші өнеріне 

ниеттес болғаны аса маңызды. Ал, уни-
верситет оқытушылары тарапынан 
қолдау болады ма? 

-	 Студенттерге	талап	ортақ.	Деген-
мен	оқытушылар	түсіністікпен	қарауға	ты-
рысады:	«Егер	тапсырмалардың	барлығын	
орындайтын	 болсаң,	 еш	 қарсылығымыз	
жоқ»,-дейді.	 Әйтсе	 де	 байқауларға	
дайындық	 кезінде	 қиындықтар	 бола-
ды,	 шаршаймын.	 Бірақ	 оқу	 мен	 өнерді	
бірдей	 алып	 жүруге	 тырысамын.

- Алға қойған мақсатыңыз 
қандай? Болашаққа көз жүгіртіп 
көрдіңіз бе?

-	 Айтып	 өткендей,	 болашақта	
шет	елдерді	аралауды	армандаймын.	
Жай	 саяхаттап	 қана	 қоймай,	 өзге	
елдердің	музыкалық	ерекшеліктерін	
зерттегім	келеді.	Мүмкін	сол	жөнінде		
фильм	 түсіріп , 	 немесе	 бағдарлама	
шығарып, 	 не	 болмаса	 өзге	 де	
жобалар	 арқылы	 бұл	 мақсат ты	
жүзеге	 асыру	 арманым.	 Өзімд і 	 са -
яхатшы,	 музыканы,	 мәдениет т і	
зерт теуші	 рет інде	 көремін.

-  Арман дарыңыздың бәрі 
орын да лсын деп т і леймін! А л, 
дарыны мен та лабы бола т ұ ра 
сахнаға шығ у ға ж ү рексін іп 
ж ү рген жастарға не айтар едіңіз?  

-	 Уақыт	 өте	 ойым	 өзгеретін	 де	
шығар,	 бірақ	 қазіргі	 пікірім:	 «ең	 бас- 
тысы	 шыңдала	 беру	 керек.	 Әнші	 де,	
кәсіпкер	 де,	 ғалым	 да,	 спортшы	 да	
еңбек	пен	ізденістің	арқасында	табысқа	
жетеді	және	тұлға	болып	қалыптасады».		

- Рахмет! Біздің оқырмандар 
бұл кеңестеріңізге құлақ асады 
деп ойлаймын. Сізге тек сәттілік 
тілеймін!    

Әнге әуес Гаухар қыз

Айдана МАРАТ, 
ГӘФ Журналистика мамандығының 

3-курс студенті

4-ші және 5-ші қазан күндері Елубай 
Өмірзақов атындағы Қостанай облыстық 
филормония залында «Тобылым-
Торғайым, жүректен толғайын!» 
атты республикалық ақындар айтысы 
өтті. Айтыс Шақшақ Жәнібектің 325 
жылдығы, Ақсұлу Орысбайқызының 145 
жылдығы, Қайнекей Жармағамбетовтың 
100 жылдығына орай аталып өтті. 

Аламан додаға елімізге белгілі жүзден 
жүйрік ақындар қатысты. Олардың 
қатарында Мұхтар Ниязов, Қазірет Бердіхан, 
Айбек Қалиев, Мейірбек Сұлтанхан, 
Салтанат Өтелбаева, Әсем Ережеқызы, 
Шұғайып Сезімхан, Тоба Өтепбаев, Ба-
тырлан Сағынтаев, Азамат Мәлжанбай, 
Медет Байзақов, Марат Ахметов, Қанат 
Мырзахан, Марғұлан Оспанов сынды ай-
тыскерлер болды. Аталған жыр доданы 
Қазақстанның еңбек сіңірген қайраткері, 
ақын Жүрсін Ерман жүргізді. Әділ бағасын 
беретін қазылар алқасы құрамында халық 
ақындары Әсия Беркенова мен Әселхан 
Қалыбекова, «Алаш» сыйлығының лау-
реаты Ақылбек Шаяхмет, ақын Нұрқанат 
Құлабаев, Бауыржан Қалиолла болды. 

Облысымызда айтыс алғаш рет 1943 
жылы өтіпті, содан бері міне, 75 жыл 
өткен. Дүбірлі дода облыс әкімі Ар-
химед Мұхамбетовтың қолдауымен 
ұйымдастырылды. Іс-шара мәдениет 
басқармасының бастығы Ерлан 
Қалмақовтың құттықтау сөзінен басталды. 

Айтыстың алғашқы күнінде 
әділқазылар алқасы озық шыққан сегіз 
ақынды атады. Мұхтар Ниязов, Шұғайып 
Сезімхан, Марат Ахметов, Қанат Мыр-
захан, Қазірет Бердіхан, Айбек Қалиев, 
Мейірбек Сұлтанхан, Марғұлан Оспанов 
екінші күнгі айтыста өзара бақ сынасты. 

Нәтижесінде бірінші орынды Шұғайып 
Сезімхан жеңіп алды. Ол сегіз жүз мың 
теңге көлеміндегі сыйақының иегері 
атанды. Екінші орынды Алматыдан кел-
ген Қазірет Бердіхан мен Арқалықтың 
ақыны Айбек Қалиев иеленді. Оларға алты 
жүз мың теңге сыйақы берілді. Үшінші 
орынға бес жүз мың теңге тігіліпті. Бұл 
сыйақы Марат Ахметов пен Мейірбек 
Сұлтанға бұйырды. Ал республикалық 
айтыстың бас жүлдесін екі мәрте «Ал-
тын домбыраның» иегері Қызылордалық 
Мұхтар Ниязов ұтып алды. Облыс 
әкімінің орынбасары Марат Жүндібаев 
жеңімпазға Қостанайда құрастырылған 
«Пежо» автокөлігін сыйға тартты.

Айтыс өнерінің 
жыр додасы өтті 
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Азамат КАМЗА, 
студент 4 курса ГСФ 

специальность 
«журналистика»

25 лучших студентов 
КГУ А. Байтурсынова 
стали  участниками двух-
дневного семинар-тренин-
га «РУХАНИ ЖАНҒЫРУ: 
БОЛАШАҚҚА БАСТАР 
ЖОЛ» по приглашению 
Библиотеки Первого Пре-
зидента Республики Казахстан. 

Мы, а также студенты 
ПГУ им. С.Торайгырова и 
КарГУ им.Е.А.Букетова оз-
накомились  со специаль-
но разработанным учеб-
ным планом ведущими 
научными сотрудниками 
Библиотеки Елбасы, исто-
риками и политологами. 

В течение двух дней 
участники семинар-тре-
нинга прослушали лекции 
«Конкурентоспособность 
– модернизация нации 
в XXI веке», «Истори-
ческий путь и эволю-
ционное развитие Ка-
захстана», «Сохранение 
национальной идентич-
ности», «Открытое со-
знание – путь в будущее», 
приняли активное участие 
в практических занятиях, 
дискуссиях, тренингах по 
повышению личной и ко-
мандной эффективности, 

проектной деятельности. 
Кроме того, нам выпала 
возможность ознакомить-
ся с экспозициями, пред-
ставленными в двух зда-
ниях Библиотеки Елбасы 
и Национальном музее 
Республики Казахстан. 

Кроме этого, перед сту-
дентами выступил пред-
седатель молодежного 
крыла «Жас Отан» Дани-
яр Сундетбаев, который 
предложил  интересные 
темы для обсуждения с 
участниками семинара. 

Студенты нашего вуза 
принимали самое актив-
ное участие на протяже-
нии всего курса обучения, 
создавали свои проек-
ты, выступали с идея-
ми и предложениями. 

Благодаря содействию 
нашего университета мы 
уже 3-й год подряд ста-
новятся участниками 
такого значимого и мас-
штабного мероприятия. 

Мы верим, что за на-
шей молодёжью, буду-
щее и сейчас необходимо 
получать всю доступную 
информацию и знания, 
которые помогут нам в 
построении светлого бу-
дущего нашего государ-
ства, а подобные семи-
нары - один из шагов к 
достижению этой цели!

РУХАНИ ЖАҢҒЫРУ: 
БОЛАШАҚҚА 
БАСТАР ЖОЛ

Амангуль УСТЕМИРОВА

В конце  сентября в столице во второй раз прошла  Astana 
Media Week - крупнейшее медиасобытие на территории 
Центральной Азии. Казахстанская медианеделя на одной 
диалоговой площадке объединила  не только представите-
лей региональных, республиканских и зарубежных средств 
массовой информации,  представителей пресс-служб и го-
сорганов. Очень важным моментом, для нас, представите-
лей вузовских СМИ и тех, кто выпускает специалистов в 
области Медиа, было то, что на одной из панельных сес-
сий рассматривались вопросы медиаобразования  в Казах-
стане, проблемы и перспективы развития Медиаграмот-
ности, с участием преподавателей и студентов не только 
национальных, но и региональных вузов и работодателей.  

Трехдневная программа форума состояла из се-
рии широкомасштабных отраслевых мероприятий, та-
ких как контент-маркет, региональный медиафорум, 
Astana digital forum и уникальный в своем роде media 
talks, посвященный обсуждению профессий будуще-
го. Мультипликативный эффект от недели – разви-
тие отечественной медиасферы и продвижение дело-
вых отношений в индустрии на региональном уровне. 

Тематика медианедели перекликалась и с освещени-
ем государственной программы «Цифровой Казахстан», 
когда все акценты будут делаться на цифровые медиа, 
на переход медиа на новые технологии и на трансфор-
мацию традиционных средств массовой информации. 

 Форум региональных СМИ торжественно открыл 
министр информации и коммуникаций Даурен Абаев: 

- Считаю, что это событие с каждым годом становится 
более значимым и актуальным. Собрав на одной площадке 
представителей ведущих местных СМИ, мы можем обсу-
дить ключевые вопросы развития региональных медиа. Ре-
гулярно проводимые замеры выявляют высокую востребо-
ванность у населения полноценного освещения локальной 
повестки дня. Это благодатная почва для вашего развития. 
И радует тот факт, что каждый год все больше региональ-
ных ресурсов выбиваются в топы общереспубликанских 
рейтингов. Министерство готово оказать всяческую под-
держку, мы открыты, для ваших предложений и инициатив.

 Программа форума была достаточно интересной и на-
сыщенной, но мне хотелось бы акцентировать внимание 
на панельной сессии «Проблемы и перспективы развития 
медиаграмотности и медиаобразования в Казахстане». 
Самый острый и горячий спор вызвал вопрос подготовки 
журналистских кадров - представители медиа-сообщества 
и преподаватели вузов оказались по разные стороны бар-

рикад в обсуждении столь актуального и не утихающего 
время от времени вопроса.  В дискуссии приняли участие 
журналисты-практики, Виктор Кияница – исполнитель-
ный директор Казахстанского Медиа Альянса, Галина 
Алькешова – главный редактор Агентства «Хабар», Рус-
лан Исмаилов – директор представительства телеканала 
«АТАМЕКЕН BUSINESS» (г.Алматы). Все они высказали 
неоднозначное мнение относительно того, нужно ли жур-
налисту профессиональное образование. Свою точку зре-
ния высказывали представители  вузов, в числе которых 
заведующие кафедрами журналистики КазНУ им. Аль Фа-
раби, IT-университета, КазУМОиМЯ, университета UIB.   

В последнее время представителями СМИ высказыва-
ется мысль о том, что все факультеты журналистики нуж-
но закрыть. Как аргумент, приводятся примеры США,  где 
нет такого понятия как факультет журналистики, а суще-

ствуют школы журналистки. Или Европа, где все журнали-
сты имеют специализированное образование в какой-либо 
отрасли. Заведующая кафедрой МУИТ Айгуль Ниязгуло-
ва от имени преподавателей парировала медийным лич-
ностям. Она уверена, что уровень профессионализма за-
висит не только от образования, но и от самого человека.

- Нас задевают слова работодателей о том, что мы ни-
чему не обучаем.  Сейчас СМИ берут на работу пред-
ставителей всех специальностей, но все, кто учился на 
журналиста, владеет, в отличие от других, технологией. 
А если работодателей не устраивает уровень подготов-
ки журналистов в отдельных вузах, необходимо вме-
сте этот вопрос решать, - сказала Айгуль Ниязгулова.

На сегодняшний день в Казахстане функционирует 25 
кафедр журналистики. Кстати, большая половина из них 
дислоцирована в алматинских вузах. А кто будет ра-

ботать в регионах? Факультеты журналистики должны 
быть, поскольку нельзя ориентироваться  на крупные 
города, есть еще региональные и местные газеты и 
ТВ, которые по-прежнему испытывают недостаток в 
профессиональных журналистских кадрах.Навряд ли 
выпускники столичных вузов поедут в регионы. Для 
этого,  вузы должны быть модернизированы и адапти-
рованы к постоянно меняющимся условиям медиапро-
странства, должны быть созданы различные лаборато-
рии,  учебные студии, где студенты сумеют применить 
теорию на практике. Только в вузах они получат знания 
о том, что такое этические нормы, как различить ин-
формацию, и другие базовые знания и понятия. Можно 
об этом говорить бесконечно, но мне хочется сказать 
вот еще о чем. Находясь два дня в здании Казмедиа-
орталыгы, где сосредоточены ведущие казахстанские 
каналы, такие как Казахстан, Хабар, Астана и дру-
гие, мы встретили выпускников нашего университе-
та, которые сейчас успешно трудятся в сфере медиа. 
В список этот, при желании, можно  включить более 
десятка человек, но я назову тех, кто, действительно, 
сегодня делает журналистику. Это Адиль Нуртай, Жан-
сая Кожахмет, Дархан Кастеров, Зангар Санай. К сло-
ву сказать, модератор секции, в которой участвовали 
мы, Махаббат Исен – личность известная в медийной 
сфере, тоже начинала свой творческий путь  в КГУ им. 
А. Байтурсынова, в ходе дискуссии она неоднократ-
но подчеркивала свою принадлежность нашему вузу. 
Уже не говорю о местных СМИ, основной костяк ко-
торых составляют выпускники нашего университета.

Понятно, что проблем в вопросах  подготовки бу-
дущих журналистов много. Но мы готовы к конструк-
тивному диалогу со СМИ, открыты к взаимодействию. 

«БЖ»   на   медиа   форуме

Асем АГИБАЕВА, 
студентка 4 курса 

ГСФ
 специальность 

«журналистика»

Вот уже  свыше 10 лет 
в Костанайском государ-
ственном университе-
те им. А. Байтурсынова 
действует дебатный клуб 
«Ахмет Үрпақтары». О  
жизнедеятельности клу-
ба и наборе рассказывает 
ныне действующий 12-й 
Президент Азамат Камза.

-  Для тех, кто не зна-
ком с ораторским искус-
ством поясни,  что такое 
дебаты и с чем его едят?

- Дебаты -  это интеллек-
туальная игра, в которой  
дается определенная тема 
для обсуждения, и, где 
основная суть игры  убе-
дить судью  в том, что ты 
лучше доказал свою точку 
зрения,  нежели твои оппо-
ненты. Сами дебаты, име-
ющие два формата,  амери-
канско-парламентский  и 
британско-парламентский, 
зародились в Америке 
и  усовершенствовались 
в Британии имеют попу-
лярность в Казахстане .   

- Чему учат дебаты и  по-
чему сейчас дебатное дви-
жение  столь популярно? 

- В целом, могу сказать, 
что дебаты развивают в 
тебе критическое мышле-
ние, потому что на некото-
рые вещи   ты начинаешь 
смотреть  с другой сторо-
ны,  даже если до этого ты 
думал иначе, другими сло-
вами,  тебе придется отста-
ивать   ту позицию,  которая 
досталась тебе по жере-
бьевке. Но самое главное,  

дебаты  учат   свободно и 
четко выражать  свои мыс-
ли  и иметь свое   мнение 
на какие – либо события 
и явления. На мой взгляд, 
игра пользуется спросом 
благодаря тому, что при 
правильной агитации  де-
батное движение растет и 
молодые люди понимают, 
что без хорошо постав-
ленной речи, очень тяжело 
занять  высокие посты на 
работе и тяжело пробить-
ся в дальнейшем. Можно 
даже сказать, что это пер-
вичный навык, который 
необходим  для  работы 
в крупных компаниях.

-  Какие темы вы за-
трагиваете в дебатах?

- Больше всего в дебатах 
затрагиваются социальные 
темы.  Например, от самых 
банальных таких как «сто-
ит ли запретить поцелуи 
в общественных местах» 
до «отмены патронатных 
семей». В целом,  мы так-
же  обсуждаем экономиче-
ские, политические, духов-
ные и нравственные темы.

- Как мне известно, 
сейчас идет набор в вашу 
студенческую организа-
цию, расскажи, кто может 
присоединиться к вам?

- Набор  в наш  дебат-
ный клуб проходит каж-
дый сентябрь, в основном 
он нацелен, конечно же, на 
первокурсников, которые 
только окончили  школу 
и определяются, чем они 
хотят заняться в студен-
ческой жизни.  На моей 
практике  были случаи 
когда, например,  два года 
назад к нам приходили со-
трудники банка, которые 
понимали, что для рабо-

ты с клиентами им нужно 
«прокачать» ораторское 
мастерство, еще бывает  к 
нам приходят магистран-
ты и  студенты 4 курса.  
Несмотря на то, что аги-
тация больше направлена  
на первокурсников,  наши 
двери открыты для всех 
желающих, кто стремит-
ся к своему саморазвитию.

- Какие перспективы 
ждут молодых людей , 
вступивших в ваш  клуб ?

-  О приобретении по-
лезных навыков я расска-
зал, хотел бы добавить, что 
дебаты это вторая семья, 
здесь ты обретаешь  новых 
друзей. Практически каж-
дый месяц мы посещаем 
турниры разных городов: 
Астана, Алматы, Кокшетау, 
Екатеринбург, Челябинск. 
Очень  здорово путешество-
вать по  неизвестным  го-
родам  в компании близких 
тебе людей, объединённых 
общим делом. Хотелось бы   
отметить, что если усер-
дно заниматься дебатами, 
вести активную  студенче-
скую жизнь, то  в дальней-
шем можно  хорошо устро-
ить свою взрослую жизнь.

- Ты говоришь  о том, 
что занимаясь дебатами 
ты можешь неплохо устро-
ить свою жизнь. Есть 
ли яркие примеры под-
тверждающие твои слова?

- К примеру, как мне из-
вестно,   в Астане основа-
тель дебатного клуба «Па-
расат» Сауле  Мертебаева  в 
настоящее время  работает 
в резиденции Президента.  
Если говорить про наш ре-
гион, то у нас тоже есть мно-
го примеров, назову  одного 
из  самых ярких -  Сабиржан 

Турсунов – в  настоящее 
время является самым мо-
лодым и  перспективным  
адвокатом города Костанай.

- А  как ты  стал пре-
зидентом дебатного клу-
ба  « Ахмет Урпактары»?

-  Сразу скажу,  прежде 
чем занять какой-либо  ру-
ководящий пост ты  должен 
быть хорошим  игроком. А 
чтобы стать им,  ты должен  
посещать  дебатные сборы, 
много играть,  развивать 
свою речь, стиль игры и  
манеру подачи речи. В де-
батном клубе  действует так 
называемая коллегия  учите-
лей,  которые наблюдают за 
процессом твоего развития  
и в дальнейшем определя-
ют, кто способен не просто 
быть президентом с полно-
мочиями и обязанностями,  
а сможет повезти за собой.

-  С какими курьезными 
или нелепыми случаями 
в игре ты сталкивался?

- Был один случай на моем 
первом турнире новичков. 
Как мне сейчас помнится, это  
была полуфинальная игра, в 
которой мы  были в закрыва-
ющей оппозиции с моим на-
парником.  Тогда   мы радова-
лись, что вошли в полуфинал, 
и не заметили  в резолюции 
игры  ключевое слово « про-
тив», а писали кейс, что мы 
«за это».  Затем мы зашли в 
зал и увидели как правитель-
ство говорит ту речь, которую  
мы приготовили на свою сто-
рону, так мы поняли, тогда мы 
поняли, что мы перепутали 
кейс.   Хорошо, что мы высту-
пали последними, у нас было 
время переправить свои мыс-
ли, выступить и даже пройти 
в финал. Это, наверное, была 
самая запоминающая  игра. 

Дебаты всем на  пользу
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Айгерім ЕРБОЛАТҚЫЗЫ,
ГӘФ Журналистика мамандығының 2-курс студенті 

Елбасының жыл сайынғы дәстүрлі жолда-
уы еліміздің әлеуметтік- экономикалық дамуының 
өзекті мәселелеріне және қазақстандықтардың әл-
ауқатын одан әрі арттыру міндеттеріне арналған.

Дүниежүзілік банктың бизнес жүргізу жеңілдігі 
рейтингіңде Қазақстан 190 елдің ішінде 36-шы орынға 
көтерілгендігін баяндаған Елбасы «Бизнестің жол карта-
сы-2020» бағдарламасын 5 жылға, яғни 2025 жылға дейін 
созу керектігін ескертті. Президент бұл бағдарламаның 
тиімділігіне көз жеткіздім дейді. Осы мақсатқа жыл са- 
йын кемінде 30 миллиард теңге бөлу қарастырылуда. Бұл 3 
жыл ішінде аз дегенде 22 мың жұмыс орнын ашуға, мемле-
кет қазынасына 224 миллиард теңге салық түсіруге және 3 
триллион теңгенің өнімін өндіруге мүмкіндік береді екен. 
Сонымен қатар ең төменгі жалақыны 1,5 есе арттыруға 
тапсырма берді. Осыған дейін 28 мың болған еңбек 
ақысы 2019 жылдың 1 қаңтарынан бастап 42 мыңға дейін 
көтеріледі. Мұндай өзгерістер үшін республикалық бюд-
жеттен жыл сайын 96 миллиард теңге бөлінетін болады.

Келесі кезекте Елбасы білім сапасы сын көтермейтін 
жоғарғы оқу орындары туралы ойын білдірді. Мемлекеттік 
гранттар санының өсуіне байланысты енді оларға қойылатын 
талап та күшейтілетін болады. Басты талап – түлектердің 
жақсы жұмысқа орналасу мүмкіндігі, яғни бәсекеге дайын 
шәкірт тәрбиелеу. Тек жан-жақты, білімді жас маман ғана 
болашаққа нық қадам баса алады. Бұл университеттердің 
білім беру сапасының көрсеткіші болмақ.   Нұрсұлтан 
Әбішұлы сапасыз мамандарды дайындайтын универси-
теттер туралы халыққа ашық айту керектігін және мұндай 
оқу орындарында жемқорлыққа жол берілгендігін ашық 
жеткізді. Президент: «Жоғары оқу орындарын ірілендіру 
саясатын жүргізу қажет. Нарықта жоғары сапалы білім 
беруді қамтамасыз ететіндері ғана қалуға тиіс. Назарба-

ев университетінің тәжірибесіне сүйеніп, үздік шетелдік 
топ-менеджерлерді жұмысқа тарту арқылы әлемнің 
жетекші университеттерімен әріптестік орнату маңызды».

Сондай-ақ  «педагог мәртебесі» туралы заң 
қабылданатын болады. Бұл заңның негізгі мақсаты – 
мұғалімдер мен мектепке дейінгі мемлекеттік қызметкерлер 
үшін барлық игілікті қарастырып, жүктемені азайту, жөнсіз 
тексерістер мен міндеттен тыс функциялардан арашалау. 

Білім алудың қолжетімділігін арттыру мақсатымен 
оқушыларға бар жағдайды жасауға, мектептерде үш ауы- 
сымда оқытуды жою, апат жағдайындағы оқу мекемелерінің  
мәселесін шешу және өзге де проблемалары бар өңірлер 
үшін Үкіметке 2019-2021 жылдарға арналған бюджет-
тен қосымша 50 миллиард теңге қарастыру тапсырылды. 

Медециналық қызмет сапасы халық үшін аса маңызды 
компонент болып саналады. Осы жолда Н.Назарбаев 
ең алдымен ауылдық жерлерде алғашқы медициналық-
санитарлық  көмектің қолжетімді болуын қамтамасыз 
ету қажеттігін ескертті. 2019 жылдан бастап барлық 
емханалар мен ауруханалар медициналық құжаттарды 
қағазсыз, цифрлық нұсқада жүргізетін болады. 

Елбасының келесі қозғаған мәселесі баспана жағдайы 
болды. Н.Ә. Назарбаев: «Тұрғын үй ипотекасының 
қолжетімділігін арттыратын жаңа ауқымдағы «7-20-25» 
бағдарламасы қолға алынды. Әкімдерге жергілікті бюд-
жет есебінен жеңілдетілген ипотека бойынша алғашқы 
жарнаны ішінара субсидиялау мәселесін пысықтауды 
тапсырамын. Мұндай тұрғын үй сертификаттарын беру 
біліктілігі жоғары педагогтар, медицина қызметкерлері, 
полицейлер және өңірге қажетті басқа да мамандар үшін 
ипотеканың қол жетімділігін арттырады. Сондай-ақ, 
халықтың әлеуметтік тұрғыдан әлсіз топтары үшін ірі 
қалаларда жалдамалы тұрғын үй құрылысын ұлғайту 
қажет. Бұл шаралар 250 мыңнан астам отбасы үшін 
тұрғын үй жағдайын жақсартуға мүмкіндік береді.

Бюджет есебінен салынатын жаппай құрылыс алаңдарына 

арналған инженерлік инфрақұрылым жүргізуді қоса алғанда, 
мемлекет бес жыл ішінде 650 мың отбасына немесе 2 мил-
лионнан астам азаматтарымызға қолдау көрсетеді»,-деді. 

Сонымен қоса Елбасымыз  жастар мен отбасы ин-
ститутын кешенді қолдау – мемлекет саясатының 
басымдылығына айналуы керектігін және жастардың 
барлық санатын қолдауға арналған  шаралар-
ды толық қамтитын  әлеуметтік ауқымды платфор-
масын қалыптастыру керектігін алға тартты және 
келесі, 2019 жылды «Жастар жылы» деп жариялады.

Қостанай Мемлекеттік Университетінде Елбасының 
үндеуін талқылау және студенттерге түсіндіру 
мақсатында дөңгелек үстел өтті. Іс-шараға оқу орнының 
қызметкерлері мен студенттері қатысты. Қатысушы спи-
керлер жолдаудың әр бөлімін талқылап, өз ойларын айтты.  

Елбасы Қазақстан халқына арналған 
кездекті Жолдауын жариялады

Әйгерім ШАЯХМЕТОВА,
ГӘФ Журналистика мамандығының 

3-курс студенті 

 Елімізде жастар секторына 
айрықша көңіл бөлінеді. Мемлекет басшысы 
кезекті жолдауында да жастар мәселесін шет 
қалдырған жоқ. Өйткені олар – кез-келген 
қоғамның болашағы мен қозғаушы күші.  

«Біз Қазақстанның болашағы саналатын 
жастарды қолдауымыз керек. Жастар мен 
отбасы институтын кешенді қолдау – мем-
лекет саясатының басымдылығына айналуы 
тиіс. Жастардың барлық санатын қолдауға 
арналған шараларды толық қамтитын 
әлеуметтік сатының ауқымды платформасын 
қалыптастыру керек. Келесі жылды «Жас- 

тар жылы» деп жариялауды ұсынамын»,-
деді Мемлекет басшысы үндеуінде.

Елбасы жастар мәселесін ешқашан бөлек 
қалдырған емес. Президенттің ауқымды 
стратегиялық межелерін, мақсаттарын 
болашақта іске асыратын біздер. Сондықтан 
Елбасы әрбір жолдауында жастарға үлкен 
ықылас танытады. Келер жылдың «Жастар 
жылы» деп жариялануы – өңіріміздегі жас- 
тар саясатына тағы да бір серпін берері 
сөзсіз. Біздің облыс жастарының потенциа- 
лы өте жоғары. Қазіргі таңда 
Нұрсұлтан Әбішұлының алға 
қойып отырған мәселелерінің 
көпшілігі зерттеліп, зерделенді, бір 
қатарын іске асыру қолға алынды.  

Елбасының жолдауы жаңа толқын үшін 
қашан да жол серік іспеттес деп айтуға бола-
ды. Себебі Елбасы әрбір жолдауында бағыт-
бағдар беріп,  нақты межелерді бекітіп береді. 
Біз Президентіміздің командасы ретінде 
әрбір айтқан тапсырмасын толықтай жүзеге 
асыруға бар күш-жігерімізді, білімімізді, 
біліктілігімізді сала отырып, ел мүддесі 
үшін өз үлесімізді қосуға міндеттіміз. 

Ботагөз Аманжол, А. Байтұрсынов 
атындағы ҚМУ магистранты:

«Қазіргі таңда көп жерде жастарға 
сенімсіздікпен қарайды. Өз басымнан 
өтті. Жұмысқа орналасарда тәжірибесі аз 
деп немқұрайлық танытып жатады. Ал 
Елбасының келер жылды «Жастар жылы» 
деп жариялауы жастарға зор үміт арқалатады. 
Енді біздер үшін  небір жаңа мүмкіндіктерге 
жол ашылады деп ойлаймын». 

Жастар - болашақтың кепілі 
Сағыныш ИБРАҺИМ, 

ГӘФ Журналистика мамандығының 
3-курс студенті 

Елімізді әлеуметтік-экономикалық, тари-
хи жағынан белестерге көтеру мақсатында 
жариялаған «Болашаққа бағдар: Руха-
ни жаңғыру» мақаласында Елбасымыз: 
«Біріншіден, қазақ тілін біртіндеп латын 
әліпбиіне көшіру жұмыстарын бастауымыз 
керек. Біз бұл мәселеге неғұрлым дәйектілік 
қажеттілігін терең түсініп, байыппен қарап 
келеміз және оған кірісуге Тәуелсіздік 
алғаннан бері мұқият дайындалдық»,-деп, 
халықты латынға көшуге бағыттаған бо-
латын. Сондай-ақ Н.Ә. Назарбаев өзінің 
2012 жылы «Қазақстан–2050» стратегиясы 
қалыптасқан мемлекеттің саяси бағыты» 
деп аталатын кезекті жолдауында да, 
мемлекет тарапынан, тілді нығайту үшін 
көптеген жұмыстар жасалып жатқандығын 
айтып, 2025 жылдан бастап әліпбиімізді ла-
тын қаріпіне көшіру керектігін мәлімдеді. 
Бұл біздің, әлеммен тереземізді теңеп, 
бірлесе түсуімізге басты жол екендігін тілге 
тиек етті. Жалпы, қазақ жазуы бірнеше 
рет өзгеріске ұшырады, жазу тарихын-
да біршама кезеңдерді басынан өткеріп, 
ұлттық әліпби деңгейіне жеткендігі 
бәрімізге белгілі. Тарихқа көз жүгіртер 
болсақ, еліміз 1929 жылға дейін араб жазу-
ын пайдаланды. XX ғасырдың бас кезінде 
ұлы ағартушы Ахмет Байтұрсынұлының 
ұсынысымен араб графикасына негізделген 
«төтежазу» енгізілсе, 1929-1940 жылдар 
аралығында латын графикасына негізделген 
жазу жүйесін пайдаландық. Яғни, бұл бізге 
таңсық жағдай емес. Тек 1940 жылдан 
бері қарай кирилл графикасын қолданып 
келеміз. Еліміздің латын әліпбиіне 
көшуі ұлтымыз үшін жасалған маңызды 
қадамдардың бірі деп есептеймін. Себебі, 
латын әліпбиі әлемде кең қолданысқа ие. 
Және, егер осы қабылданып жатқан шешім 
дүниежүзі елдерімен бір жолда жүріп, 
биіктеуімізге септігін тигізер болса, неге 
қолданбасқа деп ойлаймын. Дегенмен, 
бүгінгі күні тіл саласының білікті маман-
дары бұл жағдайды қызу талқыға салуда. 
Олардың көбісі латынға қайтадан көшу 
біршама қиындық тудыратынын айтып, 
қазақ жазуына тек әліпби ауыстыру ғана 
емес, түбегейлі реформа керектігін айтуда. 
Әрине, бұл ұлт үшін өзекті мәселелердің 
бірі болғандықтан оның шешілуіне де тек 
біржақты емес, барлық мамандардың ой-
пікірлерімен санаса отырып, жүзеге асыру 
да жөн болатын сияқты. Қазіргі таңда латын 
қаріпіне көшуде жасалып жатқан жұмыстар 
аз емес. Мысал келтірер болсақ, қазір ұялы 

телефондарда жарнамалар, хабарламалар 
латын қаріпімен жазылуда. Сонымен қатар, 
интернет желісінде латынға аударатын 
транскрипция орнатылған және елдің көзін 
үйрету мақсатында газет-журналдарда ла-
тын символдарымен жазылған мақалалар 
жариялануда. Бұның өзі біршама көрсеткіш. 
Мамандардың айтуынша, әліпбиімізді ла-
тын қаріпіне алмастыруда біздің ұтатын 
жақтарымыз: біріншіден, тіл тазалығы, 
яғни қазіргі жат дыбыстарды таңбалайтын 
әріптер қысқарады. Екіншіден, қазақ 
тілінде оқыту уақыты, басы артық таңбалар 
қысқарғаннан кейін мектептерден бас- 
тап, барлық оқу орындарында оқу үрдісі 
жеңілдейді. Үшіншіден, латын әліпбиіне 
көшу – қазақ тілінің халықаралық дәрежеге 
шығуына жол ашады. Бұл дегеніміз, ана 
тілімізде компьютерлік жаңа техникалар 
арқылы халықаралық ақпарат кеңістігіне 
кіруге мүмкіндік туады. Қазіргі дамып келе 
жатқан уақытта, заман талабына сай алға 
жылжу біздің басты міндетіміз. Елімізде 
жасалып жатқан барлық іс-шаралар мен 
оңды шешімдер біздің дамыған 30 елдің 
қатарына кіруіміздегі басты себептердің 
бірі. Сол себепті қоғам болып бірлесе, әр іске 
белсенді ат салыса білуіміз қажет. Әсіресе, 
осы жолда жастар үлкен белсенділік 
көрсетулері керек. Себебі, бүгінгі білімді 
жас буын – ертеңгі елдің жолын жағар бас- 
ты тұлға. А.Байтұрсынов атамыздың 
«Ұлттың сақталуына да, жоғалуына 
да себеп болатын басты нәрсенің ең 
қуаттысы – тіл» деген өте орынды сөзі 
бар. Бүгінгі біздің сауатты, сапалы 
тіліміз – ертеңгі жарқын болашағымыз. 
Сондықтан, әрбір оңды бастамаларды 
тек жақсы жағынан қабылдап, қолдап 
жүрейік деп тілек білдіргім келеді.

Латын  әліпбиінің  маңызы

  ҚР Парламенті Сенатының 
бір топ депутаттары Елбасы 
Жолдауын насихаттау үшін 
Қостанай облысына келді. 
Олар алдымен жастармен 
кездесті. Қостанай мемлекеттік 
университетінде болып, сту-
денттерге маңызды құжаттың 
мақсатын түсіндірді.  

ҚР Парламенті 
Сенатының депутаттары 
Серік Бектұрғанов пен Жеңіс 
Нұрғалиевтің Қостанай 
мемлекеттік университеті 
жанынан құрылған әскери 
кафедраға алғаш келуі 
екен. Халық қалаулылары 
мұнда жолдауда айтылған 
бағыттардың қалай орын-
далып жатқандығына 
баса назар аударды. 

Әскери қызметтің қыр-

сырын меңгерем деген тәлім 
алушыларға Қазақстанның 
қорғаныс саласының білікті 
мамандары дәріс оқиды. 
Дәріс бөлмелері талапқа 
сай жабдықталған, тәртіп те 
әскердегідей. Әскери кафед- 
рада студенттердің бойы-
на отансүйгіштік қасиетті 
дарытуға ерекше мән береді. 
Әскери кафедраның жұмысын 
жоғары бағалаған депутаттар 
«Цифрлы хаб» қабырғасында 
студенттермен жүздесіп, Елба-
сы жолдауында айтылған ба-
сым бағыттарды баяндап берді. 
Білім және ғылым министрлігі 
осы тапсырмаға сай арнайы 
бағдарлама әзірлейтін болады. 

Президент биылғы Жол-
дауында білім сапасына аса 
көңіл бөліп, оны көтерудің 

нақты жолдарын да көрсетті. 
Өйткені, болашаққа жасалған 
жоспарды жүзеге асыру білікті 
мамандардың ғана қолынан 
келетін іс және ең басты ин-
вестиция. «Бүгінде халықтың 
әлеуметтік көңіл-күйін 
айқындайтын негізгі салаларда 
теңдессіз шаралар ұсынылып 
отыр. Бастамалардың 
қаржылық көлемі 1,5 триллион 
теңгеден асады, ал жиынтық 
әсері одан да көбірек. Бұл 
халықтың өмір сүру деңгейін 
арттыруға зор серпін береді. 
Бұл – ең сенімді әрі тиімді 
инвестиция»,-дейді Елбасы. 

Кездесу барысында сапалы 
білім мен табысты қызметке 
орналасу мүмкіндіктерімен 
қоса жастарды алаңдатқан 
бірнеше мәселелер айтылды. 

Сенаторлар ҚМУ-де 
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Айтина БЕРЕКЕТОВА,
ГӘФ Журналистика 

мамандығының 3 курс 
студенті

Қазақстан – құшағы 
ыстық, құлашы кең байтақ 
өлке. Байтақ елімізде 130-
дан астам өзге ұлт өкілі бір 
атаның баласындай ырыс 
пен ынтымақтастықта 
өмір сүріп келе жатыр-
мыз, шүкір! Осыншама ұлт 
пен ұлыстың өкілі бірге 
тұрып, бірге жасап, бір 
мақсатқа жұмылуымыз 
Елбасы Нұрсұлтан 
Әбішұлы Назарбаевтың 
арқасы деп білемін. 

Ұлтаралық қатынастың 
жақсы жолға қойылуы, 
халықтар достығының 
нығаюы, әсіресе 
демократиялық жолмен да-
мып келе жатқаны республи-
ка үшін өте қажет. Солардың 
негізінде Қазақстан халқы 
ассамблеясы құрылды. 
Ассамблеяның негізгі 
бағыты – ұлттық дәстүр 
мен мәдениетті, ұлтаралық 
ынтымақтастық пен 
сабақтастықты өркендету 
болды. Осы орайда, ұлты 
өзбек болса да, жүрегі қазақ 

деп соққан Зарина жайлы 
сөз қозғағым келіп отыр. 
Зарина Абдуллаева 1997 
жылдың 10-шы тамызында 
Оңтүстік Қазақстан облысы, 
Кентау қаласында дүниеге 
келген. Ұлты – өзбек. Әкесі 
Сабыржан Абдуллаев 1970 
жылы туған. Ұлты – өзбек. 
Мамандығы – құрылысшы. 
Анасы, Зульфия Абдул-
лаева 1973 жылы туған. 
Ұлты – өзбек. Қазіргі таңда 
балабақшада тәрбиеші 
болып жұмыс істеуде. 

Зарина Кентау 
қаласындағы №2 Шортан-
бай Қанайұлы атындағы орта 
мектептің түлегі. Мектепті 
өте жақсы бітірген ол, 
астықтың мекені Қостанай 
қаласына оқуға жол тартады. 
Бүгінде Ахмет Байтұрсынов 
атындағы Қостанай 
Мемлекеттік Университеті, 
ветеринарлық және мал 
шаруашылық технология-
сы факультетінің биотех-
нология мамандығында 
оқып жатқанына 4 жыл 
болыпты. Отбасында 
өзбекше сөйлейтін Зарина, 
кішкентайынан ауладағы 
құрбыларымен тек қазақ 
тілінде тілдесіпті. Мек-

теп қабырғасында оқып 
жүргенде қазақ тілі мен 
әдебиетінен облыстық, 
республикалық пән олимпи-
адаларына қатысып, жүлделі 
орындарға ие болған. Зари-
на сонымен қатар ағылшын 
тілін жетік меңгерген. 

«Менің туған жерім 
кең байтақ, тынысы мол, 
халқының көңілі жайда-
ры. Кіндік қаным қазақ 
жеріне тамғанына, тәуелсіз 
Қазақстанда өмір сүріп келе 
жатқаныма қуанамын! Өзбек 
пен қазақ – туған бауырлар, 
екі елге ортақ дүниелер көп. 
Салт-дәстүрлеріміз ұқсас, 
бірдей мерекелеріміз 
де бар. Мысал ретінде 
Наурыз мерекесі, ұл 
балалардың мұсылман 
болуы және тағы басқа 
мейрамдарды атауға бола-
ды. Қазақстанда тұратын 
өзге ұлт өкілдері тек 
қазақ халқымен ортақ 
мейрамдарды ғана атап 
өтпейді. Өз ұлттарына тән 
дәстүрлі мерекелерді де 
тойлай алады. Бұл қазақ 
елінің қонақжайлығы 
мен кеңпейілдігінің 
бір көрсеткіші деп 
ойлаймын,-дейді Зарина. 

Қазақта Отаны бірдің 
тілегі бір, жүрегі бір» де-
ген жақсы сөз бар. Жүзі 
басқа болса да, жүрегі бір, 
тілі басқа болса да, тілегі 
бір, атасы басқа болса да, 
Отаны бір қаншама ұлттар 
мен ұлыстарды біріктіріп 
отырған Қазақстан – 
барлығымыздың ортақ 
үйіміз. Еліме бейбіт 
өмір, көп ұлтты халқыма 
достық, ынтымақтастық 
тілеймін! Біз тәуелсіз 
елдің жалынды жаста-
ры әрқашан бейбітшілік 
өмірді қалаймыз! 

Туған жердей жер болмас

Серікбол  ХАСАН,
«Айқын» газетінің шолушысы

Фейсбук деген қызық қой. Әркім өз білгенін жазады. 
Жазғанына қарап өресін байқап отырасың. Өткенде бір 
қыз парақшасына қара қазанның суретін салып: «Фууу, 
қап-қара қазан, қалай тамақ ішеді екен жұрттар!»-деп 
жазып қойыпты. Қарап отырып қаным басыма шапқаны-
ай! Осының алдында ғана тағы бір қыз ауылға барғанын, 
үйіліп тұрған тезекті көргенін айта келіп, «осымен адам-
дар еще тамақ пісіреді» деп қойып қалды. Тамырынан 
безген деген осы шығар. Қазанынан жиіркеніп, тезегінен 
безінгенін айтсаңшы. Талай шаңырақтың жылуы болған, 
асыңды алдыңа әкелген осы тезектің құдіреті емес пе 
еді? Қара қазан талай қазақты аштықтан аман алып қалды 
емес пе? Аштықты айтпағанда, жаугершілік кезеңде та-
лай қазақты қырып салғанда, қазан астына жасырынып 
қанша бала тірі қалып еді? Біз солардың ұрпақтары емес 
пе едік? Енді бүгін ауылымызға газ келді екен деп кешегі 
күнімізді қалай тез ұмыта қалдық екен? Біз тарихтан 

сабақ алуымыз керек, сонда ғана мықты ұлт боламыз. Сол 
себепті, қазан туралы әңгімені біраз қазбалауды ұйғардым.

Жазда ауылға бардым. Барған сайын туған-туысты ара-
лап, марқұмдарға зиярат ететін әдетім. Сонда байқағаным, 
ауылдағы көне зираттарда төңкерілген қазан жатады. Бірі 
– моланың ішінде, тағы бірі қабір шұңқыры үстінде. Әжем 
бұрын мәйіт басындағы төңкерілген қазан марқұмның ар-
тында тұяғы қалмады, оты өшті дегенді білдіреді дейтін. 
Иә, артында мирасқоры қалмаған соң, қара қазанын ба-
сына төңкеріп кетеді екен. Ата-әжелеріміздің «Қазанды 
төңкерме» деп ұрысатыны бекер емес екен. Бейіт ба-
сына төңкерілген қазан нені білдіреді? Бұл өте үлкен 
зерттеуді қажет ететін мәселе. Сосын біздің кейбір 
аймақтарда қазан орнында шаңырақ төңкеретіндер де 
бар. Оның да мағынасы осындай, марқұмның шаңырағы 
күйреді, артында мирасқоры қалмады дегенді білдіреді. 
Қазақ не айтса да, қалт айтпаған екен. Бүкіл ырым-
тыйымдардың астарына мұқият мән берсең, дүниедегі 
бар қорқыныштан сақтандырып кеткенін байқайсың.

Рас, қазақтың қазанға қатысты ырымдары көп. Қазақ 
қызға ешқашан қазан бермеген. Қайтыс болған адамның 
моласы бұзылса, түске кіріп мазаласа, басына қазан апарып 
қойған. Сол сияқты, қайтқан кісінің соңынан тұқымдары 
ауру-сырқаусыз, белгісіз себептермен өле берсе, құран 
оқытып, басына қазан төңкерткен. Біздің елде қазанға 
қатысты тағы бір ырым бар. Суға батып кеткен адамды 
қазан арқылы табады. Адам суға кетсе, үйіндегі қазанын 
төңкеріп суға жібереді. Алланың құдыретін қараңызшы, 
әлгі қазан адам батқан жерді айнала жүзіп тұрады. 
Бала кезде мұндайдың талайын көріп, таңғалғанбыз.

Қазақтың таным-түсінігінде қазанның алатын орны ерек-
ше. Мысалы, Түркістандағы тайқазанды алайықшы. Бұл 
тайқазан – берік дәстүрден тамыр алып, исламдық мәнмен 
астасқан көне мұрамыз. Бұл тайқазан – тұтастығымыздың, 
игілікті істердің символы. Тайқазан сонау 1399 жылы сирек 
кездестетін жеті түрлі асыл металдың қоспасынан құйылған. 
«Кімде-кім Алла тағала үшін су құятын ыдыс жасаса, Алла 
тағала жұмақта оған арнап хауыз дайындайды» деген хадис 

бар. Соған қарағанда бұл тайқазан кесененің бір бұрышына 
жай жәдігер ретінде қою үшін емес, осы хадиске амал ету 
үшін жасалған сияқты. Сондықтан Әмір Темір заманынан 
қалған Қожа Ахмет Йассауи кесенесінің төрінде тұрған 
тайқазанды құр қаңсытпай су құйып қойса, зиярат етіп кел-
ген адамдар судан ішіп, шөлін басса, пайғамбар сүннетін 
орындағанымыз болмай ма? Негізінде, мұндай алып 
қазан жасау дәстүрі сақ, ғұн, үйсін дәуірлерінде де болған 
екен. Қазақ береке мен бірліктің белгісі санағандықтан, 
мұндай алып қазанды билеушілер мен әскербасылардың 
қабіріне қойған. Зиярат етіп келген адам қазандағы суды 
ішіп шөлін басып, қабір иесіне дұға бағыштаған. Бейіт 
басындағы қазанға қарап, марқұмның жай адам емес, ел 
билеген көсем, жау жапырған батыр болғанын білген.

Бұрындары сақ елінің бірлігі бұзылып, ел ішін алауыздық 
жайлай бастапты. Сол кезде ел көсемдері халықтың ба-
сын біріктіру үшін үлкен қазан құюды бұйырады. Сақ 
сарбаздары жебелерінің мыс масағын жинап, балқытып, 
содан алып қазан құйған. Сол қазанға пісірілген 
тағамнан дәм татқан сақтар өкпе-наздарын ұмытып, 
қазан басында қайтадан татуласқан. Мұны тарихтың 
атасы Геродот: «Сақ патшасы Арриант жауынгерлерінің 
бүкіл жебесін бір жерге жинап балқытқызып, үлкен 
қазан құйдырған да, оны елден ерек қызметкерінің 
құзырына қаратқан» деп жазады. Қазан қазақтың 
қорғаны да болды. «Ақтабан шұбырынды, Алқакөл 
сұлама» заманында босқан халық бауырындағы баласын 
төңкерілген қазан астына жасырып аман алып қалған.

Қазақ ұғымында қазаннан айырылу құт-берекеден ай-
ырылумен бірдей. Сол сияқты, біреудің қазанын тартып 
алу масқарашылық болып саналған. Тарихта Олжабай 
бастаған батырлардың Ботаханды тірідей жерге көміп 
қазанын алып кететіні соның мысалы. Тағы бір мысал, 
Абылай хан Көкшетаудан көшкенде Бекболат бидің қуып 
келетінін біліп, өз қара қазанын жұртына тастап кетеді. 
Мұны Бекболат би дұрыс түсініп, атының басын кері 
бұрған. Міне, біздің бабалар қарапайым қазан арқылы 
үлкен философиялық ой-толғамдарды жеткізуші еді.

Қара қазанның жайы 

Әйгерім 
ШАЯХМЕТОВА

ГӘФ Журналистика мамандығының 
3-курс студенті

Заң факультетінің үшінші курс 
студенттері жақында Челябі қаласына 
барып келді. Студенттер «Қазақстан та-
рихы» кафедрасының аға оқытушысы 
Айбек Шалғымбековтың бастамасы-
мен өлкетану пәні бойынша тарихи 
маңызы бар қоныстарға саяхаттауды ба-
стап кеткен. Бұдан бұрын студенттер 
Ы.Алтынсарин кесенесіне барып, үлкен 
әсер алып келгендерін жеткізген. Бұл 
жолғы кезекті сапарды көршілес Челябі 
қаласына арнады. Кафедра доценті Айбек 
Шалғымбеков студенттермен бірге атал-
мыш қаланың көрікті орындарын аралап, 
тарихи маңызы бар жерлер жайында біраз 
мағлұмат жинап қайтты. Саяхат барысын-
да студенттер хоккей ойынын тамашалады. 

Қазақстандық «Барыс» хоккей команда-
сына жанкүйер болыпты. Қазақстандық 
командаға жерлестерінің қолдаған энер-
гиясы көмектессе керек, Ресейлік «Трак-
тор» командасын 4-5 есебімен ұтты. Сту-
денттер қызықты, әрі тартысты ойынға 
қанығып, керемет әсерге бөленгендерін 
айтты: «Бірінші рет хоккей ойынын тама-
шалап, жанкүйер болып қайттық. Топ бо-
лып жиналып, қызықты жерлерге барып 
білімімізді толықтыра түстік. Осындай 
игі бастамалардың арқасында топтың 
ұйымшылдығы мен бірлігі нығая 
түседі деп ойлаймын»,-деп 3 курс, та-
рих мамандығының студенті Шынар 
Досмағанбетова өз пікірін білдірді.

Факультетте жастарға еліне, жеріне 
деген сүйіспеншілікті қалыптастыру 
мақсатында өлкелік экспедициялар жиі 
өткізіліп тұрады. Бұл студенттердің 
теориялық сағаттар барысында алған 
білімдерін жетілдіру үшін ауадай қажет. 

Сабақ және саяхат 


